上海市教育评估院职责
（1） 受市教委及区县教育行政部门的委托，针对各级各类教育机构及其专业（课程）和教育教学活动，开展各种形式的评估活动，提供有关评估报告；

（2） 接受市教委及区县教育行政部门和各类教育机构的委托，开展对教师等人员的资质、水平测试与评价以及资历认证和学历证书鉴定等活动，提供有关评审或鉴定意见； 

（3） 在市教委的授权和指导下，研制本市有关学校办学条件和教育教学质量标准，开发教育评估方案、指标体系和技术工具等；
（4）  经市教委授权，向社会公布教育评估结果，发布各类教育发展状态数据和教育质量信息，对各类教育质量和区域教育状况进行监控；

（5） 接受各级各类教育机构的委托，对学校自我评估和接受外部评估进行业务指导，提供发展规划、专业（课程）设置等咨询服务；
（6） 接受社会各界的委托，开展行业（或专业）认证和学校排行等社会评估活动，共同构建教育质量外部保障体系；
（7） 对区（县）教育评估机构进行业务指导，进行教育评估理论研究和改革实验，开展区域性、国际性教育评估的交流与合作；

（8）  承担市教委及其他行政部门、社会各界委托的其它工作。
办公室职责

负责本院文件收发、信息流转、对外接待、安全保卫、内务管理等综合性工作。

研究室职责

负责本院教育评估理论研究、应用研究、评估标准、指标方案开发研究、技术开发、资料服务等综合性工作。

高教评估室职责

负责本市研究生、本专科及高等教育层次的社会力量办学的机构设置、专业、课程等评估及咨询工作。

基教评估室职责

负责幼儿园、小学、初高中等基础教育阶段各类教育评估及咨询工作。

职成教评估室职责

负责中等职业学校、中等成人教育阶段各类教育评估及咨询工作。

人员测评室职责

负责高校、中小学、中专等各类学校教师高级技术职务的技术能力、教育研究能力的评议工作。

市场服务部职责

负责受理与提高教育质量相关的咨询服务：大学英语四、六级考试社会考生报名考试的服务工作及各类教育毕业生学历和能力的鉴定工作。

Function of Shanghai Educational Evaluation Institute
1. Organize and implement the evaluation of schools, colleges and universities at all levels and with all types，as is entrusted by the Shanghai Municipal Education Commission (SHMEC) and the educational administrative departments of the districts in Shanghai. 

2. Conduct the certification of teachers’ qualification and competency, as is entrusted by the educational administrative departments and the various educational institutions. 
3. Develop and formulate the evaluation plans, standards and tools for the various educational institutions, with the guidance from the SHMEC. 

4. Publish the evaluation results, distribute the educational data and monitor the educational quality at all levels and with all types, as is authorized by the SHMEC.
5. Provide professional consultation and information service in the area of educational evaluation, such as development strategy, program or curriculum setting, for the various educational institutions.
6. Conduct professional accreditation and institutional ranking, and commit to building the educational quality assurance system. 
7. Conduct research in the areas of educational evaluation policies, regulations, and theories, provide guidance for the educational evaluation institutes in the districts in Shanghai, and develop cooperation and exchanges with the education evaluation (accreditation) agencies/commissions at home and abroad.
8. Provide other related services, authorized by the SHMEC, other administrative departments and the society.

Function of General Affair Office
Be responsible for some comprehensive work, such as documents collection and distribution, information dissemination, meeting visitors, security defense and internal affairs management.
Function of Research Section

Be responsible for some comprehensive work, such as research in theory and practice, development of evaluation plans, standards and tools and data information service.

Function of Higher Education Evaluation Section

Be responsible for the various evaluation activities and related consultation services, such as evaluation of institutional setting and teaching performance, for colleges and universities with all types.     
Function of Vocational and Adult Educational Evaluation Section
Be responsible for the various evaluation activities and the related consultation services for the secondary vocational and adult education with all types.

Function of Elementary Education Evaluation Section

Be responsible for the various evaluation activities and the related consultation services for the kindergarten, primary schools and middle schools with all types.

Function of Personnel Qualification Certification Section

 Be responsible for the certification of the professional competency of the candidate teachers for senior technical title in the various educational institutions.
Function of Market and Service Section

Be responsible for the consultation of educational quality and related issues at all levels and with all types, the examination registration and related services of CET 4 and 6 for the social examinees, and the certification of degree and competency for the graduates from the various educational institutions. 
